
číslo 9, 10/2022 10 Kč

V E L I M S K É

N O V I N Y
Ročník XL.

Máme nové zastupitelstvo
Ve  dnech 23. a  24. září 2022 proběhly 
volby do  zastupitelstev obcí. Volební účast 
byla ve  Velimi 61,69 %. Pro porovnání: 
v  roce 2018 to bylo 57,15 % a  v  roce 2014 
bylo 55,08 %. Z  toho lze usuzovat, že dění 
v  obci není lidem lhostejné a  přicházejí 
volit. Jasným vítězem našich voleb se 
stalo uskupení Pro Velim a  Vítězov, které 
získalo 4  919 hlasů, nejvyšší počet hlasů 
mezi jednotlivými kandidáty získal Josef 
Seifert. Na ustanovujícím zasedání ZO dne 
19. 10. 2022 dále složili slib: Luděk Kostka, 
Žaneta Svobodová, DiS., MUDr. Josef Slabý, 
Mgr.  Martin Kyncl, Pavel Kasal, Milan 
Bug, Radek Čepelák, JUDr.  Tomáš Těmín, 
Ph.D., a  Ing.  Martin Štěpánek. Do  funkce 
starosty byl zvolen Josef Seifert, do  funkce 
místostarosty Milan Bug. Ze  zasedání byl 
omluven Jaroslav Nezavdal, který však 
na  dalším zasedání 26. 10. 2022 odstoupil. 
Jeho místo zaujme první náhradník Jiří Müller. Všem zastupitelům přejeme, ať se jim daří nejen v práci pro obec, ale i v osobním 
životě. Podrobnější výsledky voleb a otázky, které jsme nově zvoleným zastupitelům položili, najdete na další straně. AH

Ve věku 76 let zemřel Mgr. Jaroslav Češpiva. Pocházel z Cerhýnek, 
ale jeho život byl úzce spjatý s Velimí. Po vystudování pedagogické 
fakulty začal v  roce 1970 vyučovat na  velimské základní škole. 
Jeho aprobací byla matematika a zeměpis. Zde působil po celou 
dobu své učitelské praxe, tedy až do roku 2012. V letech 1980–
1992 byl zástupcem ředitele školy. Za 42 let pedagogické činnosti 
ve  Velimi vzdělal několik generací žáků. Je třeba připomenout, 
že ve Velimi byl činný i v jiných oblastech. Po několik volebních 
období byl zastupitelem obce. Z  pozice zastupitele a  učitele 
stál u  zrodu dětských prázdninových táborů na  Horním 

Bradle, kde byl po  mnoho let 
hlavním vedoucím. Stejně 
tak se velikou měrou podílel 
na  obnovení vydávání Velim-
ských novin, v  nichž působil 
jako šéfredaktor, později jako 
redaktor. Ve Velimských novi- 
nách strávil 20 let. Za zmínku 
stojí i jeho působení na různých 
postech ve  velimské kopané, 
které se s přestávkami věnoval 
několik desetiletí. Jeho život 
vyhasnul 28. 10. 2022. Čest 
jeho památce!  PK

Zemřel Jaroslav Češpiva Velimween
V pondělí 31. 10. se po několikaleté pauze konal halloweenský 
průvod Velimí, tzv. Velimween. Organizace tohoto strašidelného 
svátku se ujaly obě deváté třídy naší školy. Před budovou prvního 
stupně přivítaly v 17 hodin stovky dětí a rodičů strašidelné masky, 
jejichž děsivost umocňovala hustá mlha. Po krátkém projevu byly 
odměněny děti v nejhezčích maskách a všichni si mohli dojít pro 
halloweenská lízátka, za která děkujeme Obecnímu úřadu Velim, 
a reflexní přívěsky, jež dětem přivezli vítězovští hasiči. Těm patří 
také poděkování za bezpečný přesun celého dlouhého průvodu 
na  Skalku a  za  spoluorganizování závěrečného ohňostroje. 
Většina malých návštěvníků byla statečná a prošla také krátkou 
stezku odvahy. Ta byla rejdištěm našich strašidel, která se ze všech 
sil snažila, aby si odvážlivci užili tento večer se vším všudy. I když 
byla mlha snad 
ještě hustší než 
na  začátku, 
ohňostroj byl 
dobře vidět, 
a  návštěvníci 
se tak mohli 
s p o k o j e n ě 
rozejít do 
svých domovů.

fra
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Jak už bylo napsáno, volební účast ve  Velimi a  Vítězově byla  
61,69 %. Voliči odevzdali 11  043 platných hlasů. Pro přepočet 
hlasů na mandáty se používá d΄Hondtova metoda. Spočívá v tom, 

že celkový počet hlasů každé strany dělíme postupně čísly 1, 2, 3, 
4 a 5. Nejvyšší podíly (u nás 11) nám určí počet mandátů každé 
strany.

Výsledky voleb

Nyní se podívejme na  jednotlivé kandidáty. Důležité je pořadí 
na  kandidátní listině. Toto pořadí však přeskakuje ten, který 
přesáhl hranici, jež se vypočítá tak, že celkový počet hlasů 
strany vydělíme počtem kandidátů strany a  připočteme  

10 % (neboli přeskakuje ten, který získal 110 % průměrného počtu 
hlasů na  1 kandidáta dané strany). 
Pokud je takových kandidátů více, řadí 
se podle počtu získaných hlasů.

Zeptali jsme se
Josef Seifert, 61 let, Velim, starosta obce

1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
Nejdříve bych chtěl poděkovat všem občanům 
Velimi a  Vítězova, kteří přišli k  volbám, 
za  podporu. Dostali jsme o  jeden mandát více 

než v minulém volebním období, tím občané ocenili naši práci 
za poslední čtyři roky a za to jim ještě jednou děkujeme. Kandidátní 
listinu 11 členů za naše uskupení jsme zodpovědně připravovali 
téměř rok před komunálními volbami. Naše představa byla 
taková, že kandidát by měl být znám všem občanům a aktivně 
se zapojovat do dění obce. Naše nová tvář v zastupitelstvu obce 
MUDr.  Josef Slabý, který bez váhání obsadil post předsedy 
sociálního a  bytového výboru (v  minulém volebním období 
nebyl obsazen), dal jasně najevo všem dalším členům ZO, že 
nepřišel do zastupitelstva „jen hlasovat“, ale především pracovat 
pro občany. S  výsledkem voleb jsem spokojen, nicméně mohl 
být pro naše uskupení ještě příznivější (o šestý mandát), pokud 
bychom mírně upravili pořadí kandidátů na naší kandidátce. 
2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 

období zaměřit.
Vše již bylo řečeno v našem volebním programu, ale prioritou 
zůstává vodojem ve Velimi a vodovod pro Vítězov.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Složení nového zastupitelstva hodnotím vesměs kladně. Tři noví 
členové – MUDr.  Josef Slabý, Radek Čepelák a  Milan Bug jsou 
dle mých zkušeností pracovití lidé a věřím, že budou pro Velim 
a Vítězov přínosem. Nově zvolený místostarosta Milan Bug  a další 
dva jmenovaní zastupitelé se ihned ochotně zapojili do řízení obce 
a já věřím, že se mi s nimi bude dobře spolupracovat. Díky přepočtu 
hlasů v komunálních volbách dle zákona č. 491/2001 Sb. (volební 
systém pro komunální volby, podle kterého se určuje přepočet hlasů 
na mandáty, je velmi složitý) se například další kandidát z našeho 
uskupení, který dostal 466 hlasů, do  zastupitelstva nedostal, ale 
tři členové z jiného uskupení nebo strany – Ing. Štěpánek (252), 
p. Nezavdal (229) a JUDr. Těmín, Ph.D., (175) neměli ani polovinu 
hlasů (poslední dva jmenovaní), které získal náš kandidát, a přesto 
mandát do zastupitelstva obce obsadili. Pevně doufám, že zvítězí 
zdravý rozum a všichni bez rozdílu budeme společně pracovat pro 
občany Velimi a Vítězova. 
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Luděk Kostka, 57 let, Velim, generální ředitel

1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
S  volebním výsledkem jsem naprosto spokojen. 
Touto cestou bych chtěl poděkovat za  důvěru, 
která nám byla projevena.

2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit.
Chci se jednoznačně zaměřit na rozvoj obce v rámci investičních 
akcí.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Nové složení ZO dává předpoklady, že bude fungovat 
konstruktivně, ku prospěchu všech občanů naší obce.

Mgr. Martin Kyncl, 41 let, Velim, učitel
1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
Jsem spokojen s  úspěchem našeho uskupení, 
voliči svými hlasy jasně dali vědět, že se minulé 
období pracovalo a jen neslibovalo.

2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit.
Výstavba vodojemu a veřejného vodovodu v obou obcích.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Nové složení hodnotím kladně a doufám, že se to projeví v chodu 
obce. Těším se na plno nových projektů, které jsou připraveny.

Žaneta Svobodová, DiS., 37 let, Velim, ředitelka MŠ
1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
Já osobně jsem spokojená nad očekávání. Voliči 
nás svými hlasy utvrdili v tom, že svou práci pro 
obec děláme dobře, a  to je nejvíc. Díky všem, 

kteří nám dali svou důvěru, my ji nezklameme a  dál budeme 
pracovat na tom, aby Velim i Vítězov vzkvétaly.
2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit.
Když řeknu, že celkový rozvoj obce a spokojenost obyvatel, bylo 
by to málo. Prioritou je rozhodně vodovod ve Vítězově a vodojem 
Velim. Vše ostatní, co jsme měli ve  volebním programu, bude 
samozřejmostí.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Složení zastupitelstva vnímám já osobně jako velmi důležitou 
věc a myslím, že se opravdu povedlo. Rozhodně jsou tam lidé, 
kteří mají Velimi a Vítězovu co nabídnout. S většinou mám dost 
podobné názory na věc a  troufnu si říct, že nás čeká příjemné 
a hlavně produktivní období. Navážeme na dobrou práci, kterou 
už máme s předešlým zastupitelstvem za sebou. Těším se na další 
čas, který strávíme společně pro blaho našich občanů. 
Na závěr mi dovolte, abych zvoleným zastupitelům pogratulovala 
a popřála nám všem klidné, prací vyplněné čtyřleté období.

MUDr. Josef Slabý, 50 let, Velim, lékař
1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
S  volebními výsledky jsem spokojen, ZO není 
jednobarevné, odráží názorovou různost voličů 
– a tak to má být. Osobně vidím možnost dobré 

spolupráce mezi jednotlivými subjekty, které byly do ZO zvoleny.
2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit.
Z obecného hlediska jsem připraven investovat svůj čas a práci 

pro další zlepšování kvality života spoluobčanů ve Velimi. Z ryze 
konkrétních projektů se chci velmi zasadit o  renovaci úseku 
silnice od  školky po  křižovatku na  Vítězov, jako svoji srdeční 
záležitost vnímám (vy)řešení využití objektu bývalé lékárny – 
považuji tento dům za výjimečný a velmi mě trápí jeho postupné 
chátrání. A jako předseda sociálního a bytového výboru se budu 
aktivně věnovat oblasti sociálního a obecního nájemního bydlení 
v naší obci.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Není mým úkolem hodnotit složení ZO či snad přímo jednotlivé 
členy. Všichni byli zvoleni v  řádných demokratických volbách 
a to je vždy třeba respektovat. Naší povinností je plnit vůli voličů 
a pracovat ve prospěch obce. Doufám, že se nám to v následujícím 
volebním období bude dařit co nejvíce.

Pavel Kasal, 54 let, Velim, podnikatel
1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
Chtěl bych poděkovat Velimákům a Vítězovákům 
za  hlasy, které dali naší straně, a  my jsme se 
dostali se 3 mandáty do  ZO. Doufám, že jejich 

důvěru, kterou nám dali, nezklameme.
2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit.
Pro nás jsou nejdůležitějšími úkoly: zajistit vodovod do Vítězova,  
dále dokončit chodníky v obcích Velim a Vítězov, vyřešit budovu 
bývalé lékárny a  dobudovat parcely Na  Skalce. Doufám, že se 
najdou dotace ještě na jiné akce – např. na hasičárnu ve Vítězově.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Složení nového ZO hodnotím kladně.

Radek Čepelák, 41 let, Velim, podnikatel
1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
V  prvé řadě chci poděkovat za  každý obdržený 
hlas. To, že jsem byl řádně zvolen do zastupitelstva 
obce, považuji za velmi dobrý volební výsledek. 

Velmi pozitivně beru, že byli z naší strany Velimáci a Vítězováci 
zvoleni 3 zastupitelé a z toho dva nováčci.
2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit.
Určitě je pro mě nejdůležitější zajištění vodovodu pro Vítězov.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Nové zastupitelstvo je z většiny složeno z lidí, kteří jsou do vedení 
obce zvoleni již poněkolikáté. Ohledně prosazení dlouhodobých 
plánů a investic je fajn, že mohou pokračovat v rozpracovaných 
projektech a plánech. A opakované zvolení potvrzuje pro většinu 
občanů správný směr vedení obce.

Milan Bug, 30 let, Vítězov, vedoucí školicího centra
1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
S  výsledkem Velimáků a  Vítězováků jsem 
nadmíru spokojen. Získali jsme ve  volbách 
o  jeden mandát více než v  předešlém období. 

Dohromady tedy tři mandáty, a to díky hlasům voličů. Zvolení 
místostarostou obce považuji za  velký osobní úspěch, ale také 
velkou odpovědnost. Děkuji zastupitelům za důvěru a za zvolení 
do funkce.
2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit.
V  tuto chvíli je nejzásadnějším problémem voda ve  Vítězově. 
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Musíme tento problém co nejrychleji vyřešit, dokončit vodojem 
a pustit se do stavby vodovodu do Vítězova.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Občané Velimi a Vítězova rozhodli svými hlasy nad mé očekávání 
a pevně věřím, že tento staronový tým zastupitelů bude fungovat 
„jak švýcarské hodinky“. 
Ještě jednou bych chtěl poděkovat všem, kteří dorazili k volbám, 
a  především těm, kdo dali hlas našemu sdružení nezávislých 
kandidátů Velimáci a Vítězováci.

Ing. Martin Štěpánek, 45 let, Velim, ředitel odborného útvaru
1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
S  ohledem na  všechny souvislosti, které 
předcházely samotným volbám a které nakonec 
vedly Jardu Nezavdala k  rezignaci na  svůj 

mandát, hodnotím volební výsledek našeho uskupení nakonec 
velmi pozitivně a  dobře. V  celostátní, ale i  komunální politice 
často vídáme, jak řada nových hnutí a uskupení rychle vznikne 
a po následných volbách stejně tak rychle zanikne. Proto je fajn, 
že se mnoho našich spoluobčanů domnívá, že je stále co měnit 
a zlepšovat a že naše uskupení a naše názory mají v zastupitelstvu 
obce Velim své místo.
2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit.
Určitě považuji za  důležité realizovat všechny investiční 
projekty a akce, které jsme měli v našich programech v podstatě 
všichni stejné. Vedle toho se však domnívám, že budoucnost 
je o  úsporách, o  efektivitě, o  udržitelnosti. Z  tohoto důvodu 
věřím, že toto budou nejen mé, ale společné priority celého 
zastupitelstva. Jako příklad lze uvést úsporné osvětlení obce nebo 
třeba fotovoltaiku pro všechny obecní budovy, školu, školku atd.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Vzhledem k  tomu, že složení zastupitelstva je hodně podobné 
tomu předchozímu a  protože jde o  mé druhé funkční období, 
tak už vím, co od většiny zastupitelů mohu nebo spíš nemohu 
očekávat. Na druhou stranu mi nově příchozí kolegové zastupitelé 
dávají jiskru naděje, že by se mohlo na  jednání zastupitelstva 
projevit o něco více vzájemného respektu, vzájemné úcty a více 
slušného chování. 

Jiří Müller, 44 let, Velim, ICT specialista
1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním výsledkem 

a výsledkem Vaší strany/uskupení?
Moje osobní spokojenost určitě není 
spojena s  jakýmkoliv volebním výsledkem. 
Do  zastupitelstva postupuji jako náhradník 
po Jardovi Nezavdalovi, kterého si jako rovného 

chlapa i  pracujícího zastupitele vážím. Proto s  odkazem 
na  uplynulé čtyři roky a  Jardův vypovídající leták jsme jako 
sdružení vlastně dopadli velice dobře a velký dík patří těm, co 
dění sledovali a nepřejímali jen názor přes někoho jiného.
2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit. 
Nejde o jednu konkrétní věc, ale celou koncepci fungování. Něco 
jsem ale částečně přehodnotil. Nebudu plýtvat úsilím na  věci, 
které by měl zajistit někdo jiný a které ze své pozice a pravomoci 
stejně nedokončím. Tedy budu spíše poradní hlas. Čas ukáže, 
jestli to mělo smysl.
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Částečná obměna zastupitelů je důležitá a nezbývá než doufat, 
že počáteční nadšení jim vydrží celé období a  dodají novou 

energii. Stejně jako před čtyřmi roky očekávám větší diskuzi 
a komunikaci celého zastupitelstva.

JUDr. Tomáš Těmín, Ph.D., 46 let, Velim, advokát
1. Jak jste spokojen s  Vaším osobním volebním 
výsledkem a výsledkem Vaší strany/uskupení?
Abyste byl spokojen, musíte mít alespoň 
základní očekávání o  svém snažení. Jak jsem se 
ale vyjadřoval veřejně před volbami, v  těchto 

volbách bylo vše dopředu dáno. Psal jsem, kdo bude starostou 
a kdo místostarostou, kdo se do zastupitelstva dostane a kdo ne. 
Spokojenost či nespokojenost není, co můžete v takovém případě 
cítit. Jediné, co vnímáte, je nuda, šeď a  neschopnost způsobit 
změnu. Naplno se ukázalo, že volby nejsou spravedlivým 
soudem a hlas lidu není hlasem božím. Podle výsledku voleb se 
zdá, že všichni dostaneme mávátka a v duchu mého oblíbeného 
filmu Bílá paní půjdeme na  náměstí, které se bůhvíproč stále 
jmenuje jako rudá ozvěna sedmdesátek, a  budeme skandovat: 
Ať žije soudruh předseda. Mimochodem v  tom filmu šlo taky 
o vodovod.
2. Napište pro Vás nejdůležitější věc, na kterou se chcete ve volebním 
období zaměřit.
V  minulém volebním období jsem se snažil najít většinu 
v  zastupitelstvu pro přeměnu katolické fary na  prostor pro 
výchovu dětí a  setkávání občanů. Nepodařilo se. Přestože se 
zdá, že fara každým dnem spadne, budu se o to pokoušet dále. 
Současně bych rád našel odpovídající prostor pro předměty, které 
by upomínaly na slavnou minulost naší obce. Muzeum velimské 
kávy a  čokolády, připomínka Tomáše Glasera, posledního 
padlého československého válečného letce v  Anglii. Taky něco 
ve stylu leteckého dne v Sokolči. Mám hlavu plnou plánů. Pak 
se ale podívám na fotky pana Dimíra Šťastného na Naše Velim 
a vrátím se nohama na zem. Pane Šťastný, to není nic proti vám, 
vaše fotky jsou super a  reportážně skvělé, jinak by mne ani 
nedonutily vnímat skutečný stav věcí. 
3. Jak hodnotíte složení nového ZO, jaká máte očekávání? 
Velká očekávání ústí většinou ve  velká zklamání. Proto mám 
nyní raději očekávání průměrná.

Vážení spoluobčané,
nejprve Vám velmi děkuji za Vaše hlasy a důvěru, kterou jsem 
získal v letošních volbách. S ohledem na to, že se před volbami 
šířily lži, nesmysly, pomluvy, nadávky a  vulgarity ohledně mé 
osoby, jsem se rozhodl rezignovat na  post zastupitele. Nemám 
na  to žaludek a  nechci, aby se to dotýkalo i  mé rodiny. Něco 
jiného je pomlouvat v hospodě u piva a něco jiného je cíleně šířit 
lži po vesnici. Osobně jsem do zastupitelstva kandidoval, protože 
jsem chtěl pomáhat lidem a dělat práci pro všech 2000 občanů, 
nejen pro vybranou skupinu lidí. Nemám zapotřebí poslouchat 
řeči, že jsem pořád proti všemu a že jen kritizuju.
Mohu jako jeden člen zastupitelstva, případně spolu s  dalšími 
dvěma kolegy z  jedenácti, něco sám zhatit nebo znemožnit? 
Určitě NE! Při hlasování je vždy nutná nadpoloviční většina.
Leták s  mým osobním vyjádřením a  důvody jste měli všichni 
ve schránce. Doufám, že aspoň některým z vás to otevřelo oči.
Ve své práci pro Velim se primárně zaměřím na práci s dětmi, 
na  trénování a  hraní florbalu. Samozřejmě kdokoli bude chtít, 
tak si s ním rád popovídám a vše vysvětlím.
Děkuji. Jarda Nezavdal 

Proč jsem se nestal zastupitelem
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Zajímavosti z ustanovujícího zasedání ZO Velim konaného 
dne 19. 10. 2022

• Zasedání ZO bylo zahájeno dosavadním starostou Josefem 
Seifertem. Všichni členové ZO obdrželi osvědčení o zvolení 
člena ZO podle § 21 odst. 3 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách 
do  zastupitelstev obcí a  o  změně některých zákonů, 
v platném znění. Předsedající konstatoval, že zasedání bylo 
řádně svoláno tak, aby se v  souladu s § 91 odst. 1 zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění, 
konalo do 15 dnů ode dne uplynutí lhůty pro podání návrhu 
soudu na neplatnost voleb nebo hlasování (lhůta uplynula 
dne 7. 10. 2022), žádný návrh podán nebyl.

• Členové ZO složili slib v  souladu s  § 69 odst. 2 zákona 
o obcích.

• Dále členové ZO schválili navržený program.
• Členové ZO schválili podmínky volby nového starosty 

a  místostarosty. Starostou obce byl zvolen Josef Seifert, 
místostarostou (funkce neuvolněná) Milan Bug.

• Na zasedání ZO se dostavil Mgr. Pavel Kárník, senátor PČR, 
který si dle zákona o  obcích vzal slovo, poblahopřál ZO 
ke zvolení a nabídl ZO spolupráci z pozice senátora.

• Dále byly schváleny navržené výbory, počty jejich členů 
a  způsob volby (předseda + dva členové). Předsedy byli 
zvoleni: výbor finanční – Mgr. Martin Kyncl, výbor kontrolní 
– Pavel Kasal, výbor sociální a bytový – MUDr. Josef Slabý, 
výbor dopravní – Radek Čepelák, výbor školský a kulturní 
– Žaneta Svobodová, DIS., výbor územního rozvoje obce 
– Luděk Kostka. Na  návrh Ing.  Štěpánka byl změněn 
název výboru ekologického na výbor pro životní prostředí 
a Ing. Martin Štěpánek se stal jeho předsedou.

• ZO rozhodlo o  odměnách za  výkon funkcí neuvolněných 
členů zastupitelstva: místostarosta – 20  000 Kč, zastupitel 
bez výboru – 1  805 Kč, zastupitel s  výborem – 3  611 Kč. 
Odměny budou vypláceny od 1. 11. 2022.

• Během diskuze poděkoval pan starosta Seifert ZO za zvolení 
do  funkce starosty, rovněž místostarosta Bug poděkoval 
občanům za  hlas jeho straně a  ZO za  důvěru zvolení 
do funkce místostarosty.

• Na návrh zapisovatelky paní Studené byli určeni náhradníci 
na  obřady (uzavření manželství, vítání občánků): Žaneta 
Svobodová, DiS., a MUDr. Josef Slabý.

• MUDr.  Slabý poděkoval občanům za  zvolení do  funkce 
zastupitele. Dále vyzval zastupitele k demokratické, shodné 
a klidné spolupráci.

• Pan Ruznar poblahopřál ZO ke zvolení s tím, že je rád, že 
v  ZO je i  zástupce z  Vítězova. Dále se zeptal na  rozsudek 
soudu ohledně odčerpávání vody z vrtu, který je na území 
obce a který způsobuje úbytek vody ve studnách ve Velimi 
a Vítězově. Požádal ZO o vyvinutí aktivity ohledně jednání 
s Vodohospodářským sdružením v Kolíně, aby voda nebyla 
odčerpávána v nadměrném množství, případně o provádění 
kontrolního měření, aby nedocházelo k  nadměrnému 
odčerpávání množství vody. Pan starosta Seifert pověřil 
touto žádostí Ing.  Štěpánka. Pan Kostka se k  této 
problematice vyjádřil s  tím, že o  této věci vyvolal jednání 
se starostou města Kolína, ale z  jeho strany nebyla vůle 
k tomuto jednání. To, že Kolín přečerpává značné množství 
vody, obec ví a jediné možné a správné řešení je vybudování 

vodojemu a  následně vodovodu ve  Vítězově. Pan Ruznar 
položil panu Kostkovi otázku, zda by obec v  budoucnosti 
mohla mít vodu ve své režii. Pan Kostka odpověděl, že by 
to byla velice nákladná věc i z důvodu kvality vody, která je 
železitá, a za jediné správné řešení považuje, jak už zmínil, 
výstavbu vodojemu.

• Mgr.  Nykodemová popřála ZO a  všem občanům Velimi 
a Vítězova, kteří jsou zde trvale hlášeni, i občanům, kteří zde 
žijí a nejsou tu trvale hlášeni, mnoho úspěchů.

Zajímavosti ze zasedání ZO Velim konaného dne 26. 10. 2022

• Před schválením programu bylo panu Jaroslavu Nezavdalovi, 
který nebyl přítomen na ustanovujícím zasedání, předloženo 
k  podpisu osvědčení o  zvolení člena ZO. Pan Nezavdal 
odmítl převzít osvědčení o  zvolení člena zastupitelstva 
s  tím, že na  funkci zastupitele podává na  dnešním ZO 
rezignaci, a zastupitelstvu uvedl, z jakého důvodu odstupuje. 
Osvědčení bylo podepsáno a  předáno dne 27. 10. 2022. 
Pan starosta konstatoval, že za  pana Nezavdala nastoupí 
náhradník z kandidátní listiny téže volební strany v pořadí 
(zákon č. 128/2000 Sb., o  obcích) podle § 45 odst. 5, a  to 
dnem následujícím po  dni, kdy došlo k  zániku mandátu. 
MUDr. Slabý uvedl, že osoba, která se rozhodne kandidovat, 
musí počítat s  nějakými komplikacemi, odstoupení pana 
Nezavdala ho mrzí, a  pokud ho voliči zvolili, měl by 
ve funkci zastupitele pokračovat. Dále uvedl, že on sám se 
nenechá nikým ovlivňovat a při jednání se bude řídit svým 
svědomím. Pan Nezavdal odpověděl, že se nenechá urážet 
pomluvami, které se po  obci šířily, a  dále uvedl, že není 
spokojen s řízením obce.

• ZO schválilo zadávací dokumentaci „Výběr provozovatele 
kanalizace a  ČOV obce Velim“ a  jako osobu pověřenou 
výkonem zadavatelských činností – zpracovatel a  zástupce 
zadavatele SOFIS GRANT, s. r. o., Praha, jako osobu 
pověřenou jednáním – Ing P. Spilka, jednatel. Doba trvání 
koncesní smlouvy je 10 let.

• ZO schválilo smlouvu o  sdružených službách dodávky 
elektřiny ze sítí nízkého napětí (NN) od  ČEZ ESCO, a. s. 
Od  nového roku dojde k  zafixování na  5 Kč za  kWh pro 
všechna odběrná místa ve vlastnictví obce. 

• ZO vzalo na  vědomí rozhodnutí MěÚ Kolín, Odboru 
životního prostředí a  zemědělství, o  předepsání 
jednorázového finančního odvodu za trvalé odnětí půdy ze 
zemědělského fondu pro stavbu RD ve výši 3 567 Kč a pro 
stavbu zahradního domu ve výši 335 Kč.

• ZO schválilo smlouvu o smlouvě budoucí na umístění VB 
s Elektrooázou Maděra a Šípek, spol. s r. o., Kluk. Jedná se 
o  zpracování projektové dokumentace na  umístění nové 
trafostanice a stavbu IV-12-6031745 KO-Velim, Palackého, 
TS, kVN, k NN p. č. 709/4 v k. ú. Velim.

• ZO schválilo kupní smlouvu s ČEZ Distribucí, a. s., Děčín. 
Kupující ČEZ Distribuce, a. s., zaslala smlouvu č. IV-12-
6021055/KS/1, Velim, Palackého, nová DTS pro č. p. 421 – 
dělení pozemku dle přiloženého GP.

• ZO schválilo smlouvu o bezplatné výpůjčce mezi Obcí Velim 
(půjčitel) a Základní školou T. G. Masaryka Velim (vypůjčitel). 
Předmětem smlouvy jsou movité věci (v  nové přístavbě) 
v pořizovací ceně 2 490 492,08 Kč dle inventurního soupisu.

Zajímavosti ze ZO
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• ZO odložilo schválení smlouvy o  provádění inženýrské 

činnosti s  Ing.  Michalem Buriánkem (spolupráce 
na  připravovaných či uvažovaných investičních akcích 
obce).

• ZO schválilo další členy jednotlivých výborů: výbor finanční 
– Ing. Z. Richterová a P. Kubelka, výbor kontrolní – M. Slabá 
a M. Bug st., výbor dopravní – J. Kaftan a M. Souček, výbor 
školský a  kulturní – odloženo na  příští zasedání, výbor 
sociální a bytový – A. Svobodová a I. Homokyová, výbor pro 
životní prostředí – J. Šibrava a  R. Bunc, výbor územního 
rozvoje obce – J. Müller a Ing. M. Buriánek.

• Pan starosta předložil ZO nabídku na  nákup staršího 
vozu Multicar za 500 000 Kč z důvodu častých oprav toho 
stávajícího. Pan Kasal navrhl zakoupení nového vozu. 
MUDr. Slabý přednesl návrh, aby technický stav nabízeného 
vozu posoudil pan Čepelák.

• Pan starosta informoval ZO o  problému úbytku spodních 
vod ve studnách hlavně v jedné části obce Vítězov, do které 
nechal přistavit cisternu s pitnou vodou. Dále uvedl několik 
variant možností úbytku vody. Pan Bug konstatoval, že 
bylo zahájeno jednání s hydrologem. Měla by se uskutečnit 
prohlídka dle map a  kontrola stavu spodních vod vrtem. 
Pan Seifert požádal Ing.  Štěpánka o  spolupráci při řešení 
problému s  ubývající vodou, dále navrhl požádat stavební 
úřad, zda je možné sdělit obci, kolik bylo vydáno stavebních 
povolení na stavbu studny v rozmezí cca 5 let. Ing. Štěpánek 
konstatoval, že souhlasí s  návrhem pana Buga, a  navrhl 
vyvolat jednání s firmou Ball Aerosol Packaging CZ, s. r. o., 
Velim. JUDr.  Těmín, Ph.D., uvedl, že hydrolog by měl 
projít úseky, ve  kterých dochází ke  ztrátě vody, a  vystavit 
posudek opatřený kulatým razítkem. Dále nabídl pomoc 
s vyhledáním hydrologa.

• Ing. Štěpánek se zajímal, kdy bude spuštěn provoz kluziště 
v  areálu Pianky, jaké budou přibližné finanční náklady 
na  měsíční provoz a  zda je již stanovený režim chodu 
kluziště. Pan Kostka odpověděl, že reálné spuštění kluziště je 
plánované před vánočními svátky. Na provoz kluziště bude 
zpracován provozní řád, podrobnější informace budou ZO 
podány na  příštím zasedání. MUDr.  Slabý se zeptal, zda 
bude kluziště přístupné veřejnosti. Pan starosta uvedl, že 
ano. Provoz bude specifikován v provozním řádu.

• JUDr.  Těmín, Ph.D., navrhl znovu obnovit projekt 
na  veřejné osvětlení v  obci Velim týkající se úsporných 
lamp. Pan Kostka doporučuje nejprve zadat zpracování 
auditu na veřejné osvětlení a dle toho postupovat dál. Pan 
starosta konstatoval, že v  obci je cca 350 lamp a hlavním 
problémem jsou stožáry a zastaralý způsob umístění kabelů. 
Ing. Štěpánek navrhl možnost vypínání veřejného osvětlení 
v  některých ulicích. Pan starosta odpověděl, že některé 
rozvody veřejného osvětlení tuto možnost nemají.

• Pan Kostka podal ZO informaci o probíhajícím stavebním 
povolení na  výstavbu vodojemu ve  Velimi a  vodovodního 
řadu ve  Vítězově. Musíme oslovit firmu na  zpracování 
projektů, aby tato akce nebyla ve skluzu. Dále uvedl, že ČEZ 
po obci požaduje, aby místo měření elektrické energie, které 
mělo být v trafostanici (což bylo společností již schváleno), 
bylo mimo trafostanici, čímž zdržuje celou akci.

• Pan Ruznar požaduje dohodu s firmou Energie AG Kolín, 
a. s., o provádění průběžných namátkových měření čerpání 
na předmětném vrtu VE-1 v  intervalu čtvrtletí či pololetí, 
a to vždy za účasti zastupitele obce. Upozornil i na možnost 
odčerpávání většího množství vody od  soukromými 

Významná životní jubilea 
oslavili:
Špalková Nelja, Velim
Svobodová Dana, Velim
Srpová Hana, Velim
Schránil Jaroslav, Velim
Slezová Mária, Velim
Valentová Ludmila, Velim
Krausová Milada, Velim
Moučka Ladislav, Velim
Plačková Jana, Velim
Součková Ludmila, Velim
Jeřábek Václav, Velim
Češka Eustach, Velim
Mach Oldřich, Velim
Strnad Jiří, Velim
Procházková Květa, Velim
Hubalová Věra, Velim
Sahulková Valerie, Velim
Krutský Zdeněk, Velim
Svobodová Marie, Vítězov 
Farkašová Zdenka, Velim

Schubertová Jitka, Velim
Buncová Ivana, Velim
Do dalších let přejeme hodně 
zdraví!
Zlatou svatbu oslavili:
Václav a Milada Švarcovi, 
Velim
Jaroslav a Daniela 
Nezavdalovi, Velim
Blahopřejeme!
Zemřeli:
Cinková Jiřina, Velim
Surovcová Jaroslava, Vítězov
Šulcová Jaroslava, Velim
Mojžíšová Růžena, Velim
Cinek Václav, Velim
Češpiva Jaroslav, Velim
Čest jejich památce!

Společenská rubrika

firmami. Pan Bug odpověděl, že zatím nevíme, kde je 
problém, a tuto situaci budeme řešit po vyjádření odborníků 
na tuto problematiku.

Pozvánka
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Na  tuto otázku by měli znát školáci odpověď již v  době, kdy se 
ve  třídě zabydlují. Přestože již několik tisíc let platí přikázání 
nevydávat křivého svědectví proti svému bližnímu, dodržet ho je 
jednou z největších výzev života každého z nás. Kdo by ten nutkavý 
pocit neznal. Někoho nemáte rád, někdo vás zklamal nebo se vám 
prostě jen nelíbí. Nebo z někoho máte strach, protože vás předčí. 
Co takhle o  něm rozšířit lživé tvrzení, aby se v  očích ostatních 
stal nedůvěryhodným nebo přímo opovrženíhodným. Na  světě 
je pomluva. Neznám více ďábelské řešení, jak očernit nebo se 
úplně zbavit jiného člověka. Uvedené téma inspirovalo i  našeho 
předního spisovatele Jana Nerudu. V  jeho povídce Přivedla 
žebráka na mizinu pomluva dokonce způsobí smrt. Pomluva ale 
nemusí zajít až tam. Každopádně je velmi těžké ji vysvětlit. Nebývá 
totiž problém dokázat, že je založena na lži, problém tkví v tom, že 
neznáte ty, kteří o vás pomluvu vyslechli a uvěřili jí.
Můj kamarád Jarda Nezavdal v důsledku pomluv ze strany vedení 
obce, šířených poté, co se postavil na kandidátce proti starostovi, 
rezignoval na pozici zastupitele obce. Jeho rozhodnutí mne velmi 
překvapilo, rozhodně s ním nesouhlasím, ale nezbývá mi než jej 
plně respektovat. Lidsky mne to mrzí. Pro Velim a Vítězov pracoval, 
jak mohl, a  to s  nebývalým vypětím vedle svých povinností 
trenéra florbalu. Všichni ale uvěřili, že nic nedělá a nic nedokázal. 
Pomluvy byly silnější. I já jsem to zažil. Nejdřív se dozvíte něco, co 
se vás dotýká jen lehce. Řeknete si, to je hloupost, tomu nemůže 
nikdo uvěřit. Neřešíte to. Pak se pomluvy začnou týkat i  vašich 
dětí a  manželky. Zbystříte. Stále ale věříte v  pevnost charakteru 
každého, před kým pomluva zazněla. Čekáte, co bude. Všechno 
se ale následně bohužel ještě víc komplikuje, pomluvy se týkají 
přímo vaší profese a  mají lživou podstatu třeba i  kriminálního 
charakteru. Řeknete si, je pod moji úroveň to někde úředně řešit. 
Stále dokola si opakujete něco o krátkých nohách. Věříte, že se to 
přece nemůže nikde ujmout. Pak to přijde. Den zúčtování. Volby. 
Zjistíte, že pomluvy zabraly. Co teď? Cítíte se zrazený a opuštěný. 
Nepovažujete za morální oplácet to stejnou mincí. Proč? Protože 
si myslíte, že čas a  vyšší spravedlnost vše vyřeší ve  prospěch 
pravdy. Za tím si stojím a s uspokojením hledím do budoucnosti. 
Všechna společenství, která byla založena na lži, upadla do záhuby. 
Všechny vlády, které pracovaly se lží a  nenávistí jako nástrojem 
ospravedlnění své moci, upadly do zapomnění. 
Na  ustavujícím zasedání zastupitelstva obce zazněl hlas, že 
přeje vedení obce, byť v uvozovkách, dobré panování. Výborně. 
Panovat se dá právě pomocí lží a manipulací. Panování tak svojí 
podstatou patří někam před polovinu 19. století. Styl vedení 
obce nikomu neberu. Ani snahu zakotvit jej někam hluboko 
do minulosti. Patrně to občanům vyhovuje. Osobně se ale budu 
chovat jinak. Já svoji práci pro obec beru výlučně jako službu 
občanům. S  tímto přesvědčením nabízím pomocnou ruku 
komukoliv, s kým budu společně budovat obec nejen lepší, ale 
i  obec založenou na  lepších zásadách spravedlnosti a  pokroku 
v mezích zákona.  T. Těmín

Jaké nohy má lež?

Po  dvouleté covidové pauze jsme letos mohli ve  spolupráci 
s  Obecním úřadem Velim uspořádat vzpomínkovou akci ke   
104. výročí založení naší republiky. Oslava se netradičně konala 
již v sobotu 15. října, protože na tento den bylo naplánováno také 
zajímavé divadelní představení.
Samotná oslava začala ve 14 hodin v místní sokolovně. Přítomné 
přivítal Ing.  Jakl, člen výboru Sokola. S  krátkými zdravicemi 
následně vystoupili pan Bug mladší, člen zastupitelstva obecního 
úřadu, a  pan senátor Mgr.  Kárník. Slavnostní projev přednesl 
Mgr. Karpeta. Program pokračoval vystoupením žáků MŠ Velim 
pod vedením Mgr. Nykodemové a žáků ZŠ Velim pod vedením 
Mgr.  Holečkové a  Ottové. Přítomní si také mohli prohlédnout 
výstavu SDH Vítězov a  porovnat stejnokroje historické 
a současné.
V  15.30 hodin začalo divadelní představení Agnes Belladone 
od  Jean-Paula Alegra v  podání divadelního spolku Svatopluk 
z Benešova.
Poděkování patří všem členům Sokola Velim, členům Obecního 
úřadu Velim a SDH Vítězov za spolupráci při zajišťování této akce 
a všem návštěvníkům za přátelskou atmosféru celého odpoledne.

Za KRPVV Ing. Z. Richterová

Oslava 104. výročí založení naší 
republikyMilí sousedé,

děkuji vám všem, kteří jste se zúčastnili voleb do zastupitelstva 
obcí Velim a Vítězov, a zvláště bych chtěl poděkovat za hlasy pro 
sdružení nezávislých kandidátů Velimáci a Vítězováci. V těchto 
volbách naše sdružení získalo o jeden mandát víc než ve volbách 
minulých, byli tedy zvoleni tři zastupitelé, které čekají čtyři roky 
náročné práce pro naše obce. Ještě jednou díky za podporu.

Milan Bug ml., Velimáci a Vítězováci

Poděkování

Sportovní svátek ve Velimi
V sobotu 10. září uspořádali vítězovští hasiči tradiční soutěž 
na 100 m a 60 m překážek – Vítězovskou stovku. Již 5. ročník 
se opět konal na  sportovním hřišti u  MŠ Velim. Soutěže se 
zúčastnilo přes 200 závodníků z celé České republiky, nejvíce 
jich však bylo z  našeho okresu Kolín. Vítězovská stovka se 
stala součástí Kolínského poháru a tento pohár i zakončuje. 
Kolínský pohár je seriál soutěží, kterého se může zúčastnit 
kdokoli, ale do celkového vyhodnocení se počítají pouze časy 
závodníků z kolínského okresu.
Soutěž odstartovala v  osm hodin ráno nástupem žactva, 
které přivítali starosta SDH Vítězov František Kratochvíl, 
náměstkyně KSH Středočeského kraje a starostka OSH Kolín 
Kamila Havlínová a hlavní rozhodčí soutěže Radek Hovorka. 
Jako první se na  start postavili mladší chlapci a  děvčata. 
Před obědem své síly poměřili starší chlapci a dívky. V této 
kategorii se 3. místo povedlo vybojovat Petru Kostkovi.
Energii jsme mohli načerpat  v perfektně zásobené kuchyni. 
Letos jsme si mohli  vybrat např. bezlepkové klobásy 
od našeho řezníka, lehký  salát nebo klasický párek v rohlíku. 
K pití byly k dispozici výborná káva a kolínská limonáda.
Ve 13 hodin odstartovala soutěž dorostu, dospělých a legend 
(soutěžících nad 40 let). Odpolední soutěž byla už bojem 
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Poprvé na Mistrovství ČR
V neděli 25. září se Mistrovství České republiky v běhu na 60 m 
zúčastnil starší žák Jakub Pospíchal. Přípravy na nejvyšší soutěž 
v ČR nás stály spoustu práce a úsilí, ale bohužel jsme tentokrát 
neuspěli. Jakub zaběhl krásné rozběhy, ale ani v jednom pokusu 
se mu nepovedlo zapojit rozdělovač a  těchto pár setin ho 
odsunulo na 73. místo (ze 120 závodníků). Přesto jsme si odvezli 
cenné zkušenosti a odhodlání do další sezóny. Za celý sbor bych 
chtěl Jakubovi poděkovat za reprezentaci SDH Vítězov na MČR.

o  setinky a  opravdu se  bylo na  co dívat. Své rozběhy 
odstartovaly dorostenky společně se ženami. V kategorii žen 
uspěla na  3. místě naše domácí závodnice Eliška Bugová. 
V  soutěži mladšího dorostu se konečně zadařilo a  Petr 
Kostka opět stanul na bedně, tentokrát na  krásném 2. místě.  
1. místo obsadil také domácí závodník, skvělý Jakub 
Pospíchal. Nejlepším závodníkem celého dne se jednoznačně 
stal Petr Kostka, kterému se povedlo umístit na  domácí 
soutěži  v žácích i v dorostu.
Na  závěr bych rád poděkoval všem soutěžícím a  trenérům, 

kteří k nám na soutěž dorazili. Díky patří i všem rozhodčím, 
časomíře, celému týmu SDH Vítězov a přátelům, kteří svým 
povzbuzováním vytvořili skvělou atmosféru. Děkuji našim 
partnerům, bez kterých by Vítězovská stovka nemohla 
proběhnout: Obec Velim, OSH Kolín, Ball Aerosol Packaging 
CZ, s. r. o., Velim, Pivovar Hubertus Kácov, Koli limonády, 
Caffee Maniac, Stymos group, Řeznictví a uzenářství Robert 
Bunc, Eliya, La Fresca Cantina & Café, Lobby Holding, s. r. o., 
Stěhování Hrabák, Safeconn a Nástroje Zdraví. Děkujeme.

Milan Bug ml.

Blátivá soutěž
Ve  středu 28. září se zúčastnila naše mládež 18. ročníku 
memoriálu Stanislava a Petra Jechových v běhu na 60 m překážek. 
Už při odjezdu od hasičské zbrojnice ve Vítězově jsme věděli, že 
nás celý den čeká déšť a zima. Naše mládež ale všem ukázala, že 

se hasič nenechá ničím zastrašit, a  na  rozbahněné trati padaly 
osobní rekordy našich závodníků. Nejlepší výkon podali Oliver 
Koubek – 10. místo, Adéla Grulichová – 7. místo, Anna Marie 
Hudousková – 7. místo, Tereza Součková – 11. místo. Jakub 
Pospíchal si ze soutěže přivezl 3. místo.

Branný závod dorostu
V sobotu 1. října proběhl okresní závod požárnické všestrannosti  
dorostu a dospělých. Naši dorostenci se společně se statečnými 
dospělými této soutěže také zúčastnili a přivezli domů i cenné 
kovy. Branný závod neboli závod požárnické všestrannosti je běh 
na cca 5 km, při kterém soutěžící plní různé úkoly, jako je střelba 
ze vzduchovky, šplh po laně, zdravověda, určování technických 
značek a  povelů či práce s  buzolou. V  kategorii mladších 
dorostenek si ze soutěže odvezla 3. místo Tereza Součková, 
pro 2. místo si doběhla Lily Kulifajová a v kategorii žen získala 
zlato Petra Hermanová. Gratulujeme a děkujeme všem, kteří se 
zúčastnili. Milan Bug ml.
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Z našich škol

Školka vůbec nezahálí
V mateřské škole už naplno běží nový školní rok. Jak jsme již 
psali, celé září se neslo v  duchu adaptace dětí. Někomu to šlo 
rychleji, někdo si zvykal déle, ale zvládli jsme to všichni. Každý 
měsíc se  snažíme dětem nabídnout divadelní představení. Ani 
v září a říjnu tomu nebylo jinak. Děti jsou vždy nadšené, když se  
mohou zapojit do děje. Užíváme si podzimní čas a s ním spojené 
různé projekty –  stavby z listí, sběr kaštanů, běhy v listí a mnoho 
dalšího. Proběhlo i  tradiční podzimní focení. Naše děti se také 
zúčastnily vystoupení v  sokolovně u příležitosti oslav vzniku 
republiky. Též si připomínáme Dušičky a nově i Halloween a při 
této příležitosti dlabeme a  zdobíme dýně. Také jsme se začali 
připravovat na blížící se advent, na který se všichni velmi těšíme.
 Mgr. M. Nykodemová

Environmentální výchova
Vážení čtenáři,
ráda bych Vás seznámila s  aktivitami žáků ZŠ T. G. Masaryka 
v rámci EVVO (environmentální výchovy). Během celého roku 
se žáci budou seznamovat s problematikou životního prostředí, 
třídění odpadu, divokých skládek, znečištění vodních toků 
a  podobně. Zářijová akce byla věnována Dnu české státnosti 
a  svatému Václavovi. Děti si zvolily ve  své třídě koordinátory, 
kteří jim během celé soutěže radili. Prvním úkolem bylo 
nastudovat informace o  knížeti Václavovi. K  tomu účelu 
sloužila nástěnka na  chodbě školy. Pomocí nabytých znalostí 
děti vyplnily křížovku a odevzdaly tajenku. Druhou částí úkolu 
bylo vybrat ze svého středu žáka, kterého třída namaskovala 
tak, aby co nejvíce připomínal již zmíněného knížete Václava. 
Za obě části úkolu byly přiděleny body, které se sečetly a určily 
pořadí tříd. 30. 9. proběhlo vyhodnocení prvního kola (soutěže 
o sv. Václavovi). Vítěznou třídou se stala 7.B v čele s „Václavem“ 
Matějem Vokněrem. 
Děti budou body sbírat celý školní rok. Vítěznou třídu čeká 

překvapení, které určitě bude stát za  vynaložené úsilí. Ale to 
je ještě hodně daleko. Zatím tady máme říjen a  ten věnujeme 
problematice třídění odpadu. Všude tam, kde žije a působí člověk, 
vznikají odpady. Co s nimi, to se budeme učit jak teoreticky, tak 
i prakticky. Výstupem bude soutěž o nejlepší výrobek ze starého 
papíru, PET lahví, plechovek či podobného materiálu. Pokud se 
žáci do soutěže zapojí, získají body pro svoji třídu. S  realizací 
projektu pomáhají třídní koordinátoři a také učitelé, kteří dětem 
poradí, případně podají i pomocnou ruku. Věřím, že se nám dílo 
povede a stane se inspirací pro druhé.
 Mgr. Lenka Hušnerová, koordinátor EVVO

Nejhezčí nástěnka
Během měsíce září proběhla soutěž o  nejhezčí prezentační 
nástěnku tříd 2. stupně. Hodnotili učitelé a  zvítězila 9.A 
s  nástěnkou „Případ 9.A uzavřen“. Na  2. místě skončila 7.A 
a na třetím 9.B. Za odměnu získaly tyto třídy dort.

Není zvíře jako zvíře
Dne 19. 10. proběhla na  2. ZŠ Kolín přírodovědná soutěž pro 
žáky 4. a  5. tříd s  názvem Není zvíře jako zvíře. Naše škola 

vyslala 3 trojčlenné týmy. Ze 4.A soutěžili A. Ulvrová, Z. Jirušová, 
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Více na www.fotbal.cz

FC Velim Výsledky a tabulky:
A: Povltavská FA „B“ – Velim 2:3, Velim – 
Příbram 3:3, Hřebeč – Velim 2:1, Tuchlovice 
– Velim 0:3, Velim – Poříčany 1:0, Sedlčany – 
Velim 4:1, Velim – Doksy 3:1, Dobříš – Velim 
0:4, Velim – Sokoleč 2:3

B: Velim – Sadská 3:1, Plaňany – Velim 0:4, 
Velim – Ostrá 4:2, Semice – Velim 0:0, Velim 
– Pečky 2:2, Jíkev – Velim 3:0, Velim – Zeleneč 
1:2, Velim – Vykáň 6:0
Dorost (st. a  ml.): Příbram – Velim 2:3 a 
0:5, Velim – Povltavská FA 0:2 a 1:9, Velim 
– Poděbrady 2:3 a 4:6, Lhota – Velim 3:2 a 
2:3, Velim – Kosmonosy 1:0 a 0:3, Hostouň/

Švermov – Velim 2:2 a 
9:0, Velim – Sedlčany 1:0 
a 9:2, Velký Osek – Velim 
4:2 a 2:4, Velim – Dobříš 
0:3 a 1:3
Starší žáci: Velim – 
Bakov/Klášter 8:0, 
Mnichovo Hradiště 
– Velim 0:3, Velim – 
Dobrovice 0:7, Rakovník 
B – Velim 2:1, Velim 
– Zákolany 1:0, Zruč 
n/S – Velim 1:0, Velim – 
Loděnice 0:3
Mladší žáci: Český Brod 
B – Velim 5:0, Velim – 
Tuchoraz 5:0, Kouřim 
– Velim 0:5, Velim – 
Cerhenice 2:2, Velim – 
Radim 0:3  

Velimské noviny jsou občasník vydávaný Obecním úřadem ve Velimi. Internetová adresa: www.velim.cz. E-mail: redakcevn@seznam.cz. Uzávěrka je 21. den v měsíci.
Redakce: Mgr. Alena Holzbauerová (ah) – šéfredaktorka, Mgr. Hana Kaprálková (hk) – korektura, zprávy ze ZŠ, Mgr. Dana Francová (fra) – korektura, Žaneta Svobodová, DiS (žas) – 

zprávy od občanů, Jana Bartošová (jb) – zprávy od občanů (Vítězov), Bc. Martina Wasserbauerová (mw) – zprávy od občanů, Bc. Petra Sixtová (psix) - účetnictví, přepisy, inzerce.  
Externí spolupracovníci: Irena Babická (ibab), Mgr. Petr Karpeta (PK), Mgr. Maruše Čábelová (MČ).

J. Kolařík a  A. Marková, Z. Kulhánková, M. Souček. Čtvrťáci 
obsadili z  celkového počtu 24 týmů 14. a  15. místo. Družstvo 
páťáků ve složení S. Pavlíčková, D. Janda a R. Dulík bylo druhé! 

Přespolní běh
Dne 6. 10. se v Kolíně konala soutěž v přespolním běhu. Naším 
nejlepším jednotlivcem se stal David Vokněr, který obsadil  
2. místo v kategorii chlapců 8. a 9. třída, a významně tak přispěl 
ke 3. místu našeho družstva chlapců v této kategorii ve složení 
D. Vokněr, M. Míchal, P. Divecký, P. Kostka, T. Wasserbauer a   
M. Drahovzal.

Naše nové sportoviště

Další akce
Kromě zmiňovaného výčtu proběhlo mnoho dalších akcí, např. 
bubnování, projekt protidrogové prevence Revolution train, 
divadelní představení Český Honza, halloweenské projekty, 
návštěva IPS Úřadu práce Kolín atd. AH


